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Κ.Ο. ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ

ΕΡΩΤΗΣΗ

Αθήνα, 10 Νοεμβρίου 2021

Προς
1.Τον Υπουργό Υγείας κ.Αθανάσιο Πλεύρη
2.Τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων κ.Κωνσταντίνο Χατζηδάκη

Θέμα:  Αντιμετώπιση των προβλημάτων νοσηλείας και διαβίωσης των  νοσηλευόμενων 
ΑμεΑ με βαριά αναπηρία, με αφορμή την κατάσταση που επικρατεί στο Νοσοκομείο 

Αγία Βαρβάρα» Δυτικής  Αττικής (πρώην Λοιμωδών)

Έχουμε στο παρελθόν ασχοληθεί με τα προβλήματα στελέχωσης και λειτουργίας 
του Παραρτήματος Δυτικής Αθήνας του Κέντρου Κοινωνικής Πρόνοιας Περιφέρειας Αττικής  
που λειτουργεί στις εγκαταστάσεις του πρώην Λοιμωδών στην Αγία Βαρβάρα, όπου 
νοσηλεύονται άνθρωποι διαγνωσμένοι με αυτισμό, νοητικά προβλήματα και χρόνιες 
αναπηρίες, οι οποίοι  και μεταφέρθηκαν  σε αυτό  από το Θεραπευτήριο Σκαραμαγκά, το 
οποίο  έκλεισε πριν από μερικά χρόνια.

Οι συγκεκριμένοι ασθενείς χρήζουν αυξημένης φροντίδας και απαιτείται οι 
συνθήκες νοσηλείας και  διαβίωσής  τους   να είναι οι βέλτιστες δυνατές. Εντούτοις, εδώ 
και καιρό το Λοιμωδών παρουσιάζει λειτουργικά προβλήματα, ακαταλληλότητα υποδομών 
και σοβαρές ελλείψεις προσωπικού, ιδίως από εξειδικευμένους νοσηλευτές για ασθενείς 
με χρόνιες παθήσεις. Αυτές οι χρόνιες παθογένειες της συγκεκριμένης προνοιακής δομής,  
επηρεάζουν την ποιότητα της παρεχόμενης περίθαλψης σε ασθενείς που θα έπρεπε να 
απολαμβάνουν αυξημένης φροντίδας. Η κατάσταση επιδεινώθηκε λόγω της πανδημίας του 
Covid-19 καθώς δημιουργήθηκε πλησίον της συγκεκριμένης δομής υποδομή για 
περιστατικά κορωνοϊού, περιορίστηκε ή και απαγορεύτηκε το επισκεπτήριο και 
παρατηρήθηκαν  ακόμα μεγαλύτερα κενά στην  επίβλεψη των ασθενών, οι οποίοι λόγω των 
παθήσεων τους  έχουν ανάγκη ης επιτήρησης καθώς  μεταξύ άλλων, παθαίνουν συχνά 
κρίσεις βίας ή επιληψίας.

Παρότι μεταφέραμε και στο παρελθόν με ερώτησή μας την αγωνία των συγγενών 
των νοσηλευόμενων στο πρώην «Λοιμωδών» για τις συνθήκες νοσηλείας των ανθρώπων 
τους, το Υπουργείο Υγείας, αλλά και το Υπουργείο Εργασίας στο οποίο υπάγονται τα  
προνοιακά ιδρύματα ουδέν σημαντικό  έπραξε για την βελτίωση της κατάστασης αυτών των 
ευάλωτων και ταλαιπωρημένων συνανθρώπων μας. Φαίνεται λοιπόν, ότι εξακολουθεί να 
υφίσταται σοβαρό έλλειμμα  στον σχεδιασμό και την ταχύτητα εφαρμογής μέτρων που θα 
βελτιώσουν ουσιαστικά την ποιότητα ζωής των ασθενών ΑμεΑ με βαριές αναπηρίες, την 
φροντίδα τους και την ανακούφιση των συγγενών τους.

 
Για τους λόγους αυτούς, απαιτείται τα  συναρμόδια υπουργεία να παράσχουν σαφείς και 
συγκεκριμένες απαντήσεις στα εξής ερωτήματα:

1. Ποιος είναι ο κυβερνητικός σχεδιασμός για τα ΑμεΑ με βαριές αναπηρίες έως και 
95%, που περιθάλπονται σε προνοιακά ιδρύματα; 

2. Θα παραμείνουν οι συγκεκριμένοι ασθενείς δια βίου στα προνοιακά ιδρύματα με 
την ταυτόχρονη βελτίωση των συνθηκών νοσηλείας τους;  Θα μεταφερθούν σε 
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δημόσιες στέγες υποστηριζόμενης διαβίωσης με εικόνα και χρήση κατοικίας με 
μόνιμη ιατρική και νοσηλευτική επίβλεψη και αν ναι, ποιες θα είναι αυτές;  Αν 
έχετε διαφορετικό σχεδιασμό ποιος είναι αυτός και ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα 
έναρξης και υλοποίησης των σχετικών ενεργειών;

3. Στην Κοινή Υπουργική Απόφαση που αφορά στην αποϊδρυματοποίηση ΑμεΑ 
μέσω επαγγελματικής αναδοχής υιοθεσίας περιλαμβάνονται ή όχι τα ενήλικα Αμεα 
με βαριές αναπηρίες έως και 95% που περιθάλπονται σε Δημόσια Προνοιακά 
Ιδρύματα;

4. Στην τελευταία ιατρική γνωμάτευση των περιθαλπόμενων ΑμεΑ του 
Θεραπευτηρίου Σκαραμαγκά από την αρμόδια επιτροπή ΚΕΠΑ ο μεγαλύτερος 
αριθμός τους  χαρακτηρίστηκε ως πάσχοντες από ψυχιατρική πάθηση σε αντίθεση 
με όλες τις προηγούμενες  γνωματεύσεις των υγειονομικών επιτροπών στη 
διάρκεια της ζωής τους που ανέφεραν συγκεκριμένα και ειδικά  την πάθησή τους 
(πχ. υψηλός αυτισμός, εγκεφαλοπάθεια, καθυστέρηση νοημοσύνης, σύνδρομο 
Down κλπ). Είναι διατεθειμένοι οι αρμόδιοι φορείς να διορθώσουν άμεσα αυτό το 
επικίνδυνο  λάθος που μπορεί να οδηγήσει στα ψυχιατρεία τους ευάλωτους αυτούς 
ανθρώπους με τραγικές συνέπειες για την υγεία τους και το επίπεδο ζωής τους;

5. Αναφορικά με την απαγόρευση ή τον περιορισμό επισκεπτηρίου που εφαρμόζεται 
από  τα προνοιακά ιδρύματα για  τους επισκέπτες και συγγενείς των 
περιθαλπόμενων ασθενών, έχει προβλεφθεί εξαίρεση ώστε να μην παραβιάζεται η 
πάγια οδηγία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που επιβάλει την συχνότερη δυνατή 
επαφή των ΑμεΑ με την οικογένειά τους; Με ποιον τρόπο θα διασφαλίζεται ότι οι 
δικαστικοί  συμπαραστάτες τους θα μπορούν να ασκούν σε ελεύθερο χρόνο το 
νόμιμο καθήκον τους   να επιβλέπουν την ασφαλή διαβίωση του δικαστικά 
συμπαραστατούμενου προστατευόμενου τους καθώς και τους χώρους που διαβιεί, 
δεδομένου μάλιστα του γεγονότος ότι συχνά εκτελούν και καθήκοντα φροντιστή 
στις δραματικές υποστελεχωμένες από προσωπικό δημόσιες προνοιακές δομές;

Οι ερωτώντες βουλευτές

Ανδρέας Πουλάς

Γιώργος Μουλκιώτης




